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    PROTOKÓŁ Nr 6/2017 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 22 sierpnia 2017 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 11.30. 

Prowadzący posiedzenie: JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej (wyznaczony przez członków wszystkich komisji do 

prowadzenia posiedzenia). 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

- PUCHALSKI JAN WALENTY 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR  

Nieobecny – JERZY PAC 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

- KIRYLUK MIKOŁAJ 

- KOWALCZUK JAN 

- CAR MIKOŁAJ 

- TKACZUK LUCYNA 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

- BOROWSKI ANDRZEJ 

- GAŁUSZEWSKI WALENTY 

- OLSZEWSKI STANISŁAW 

- ONACIK JERZY 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA  

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

 

Na początek Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej  JERZY CHILKIEWICZ powitał wszystkich obecnych i przedstawił 

następujący porządek posiedzenia: 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XXVI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 24 

sierpnia 2017 r.: 

a) Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych udzielających schronienia 

osobom tego pozbawionym, 
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b) Informacja o spływie podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu gminy 

za 2016 rok i I półrocze 2017 roku, 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2017-2023; 

d) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok; 

e) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu, 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/76/08 Rady Gminy Bielsk Podlaski z 

dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Bielsk Podlaski, 

g) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych w obrębie wsi 

Hryniewicze Duże. 

2. Sprawozdanie  z realizacji planu pracy Komisji Rady Gminy za I półrocze 2017 roku. 

3. Sprawy bieżące.     

  

Do pkt 1a)  
 Wniosek Wójta Gminy dot. ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych udzielających schronienia osobom tego 

pozbawionym, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

poinformowała, że w sesji będzie uczestniczyła Pani Barbara Car – Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, która przybliży temat i odpowie na pytania radnych. 

- Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał o kryteria 

dochodowe, od których uzależnia się wysokość odpłatności za pobyt w ośrodkach.  

Poproszona na posiedzenie komisji Pani BARBARA CAR poinformowała o obowiązujących 

kryteriach: 514 zł na osobę w rodzinie oraz 634 zł w przypadku osoby samotnej. Zdaniem 

Przewodniczącego jest zbyt duża różnica między pierwszym (0%), a drugim progiem (40%), co 

oznacza, że osoba, której dochód przekroczy o 1 zł (515 zł), będzie musiała ponieść już 40% 

kosztów utrzymania, natomiast przy dochodzie  515 zł nie będzie obciążona żadnymi kosztami. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że rocznie z budżetu gminy przeznacza się 

na pensjonariuszy około 300 tys. zł. Wśród nich są osoby, które w 100% są opłacane przez 

Gminę, podczas gdy pensjonariusz przekazał wcześniej majątek rodzinie. Wydaje się więc, że 

rodzina w takiej sytuacji również powinna się poczuwać do ponoszenia opłat. Na prośbę 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – ANDRZEJA BOROWSKIEGO, BARBARA CAR 

wyjaśniła, że funkcjonujący w szpitali Zakład Opiekuńczo-Leczniczy jest w gestii Starosty i za 

pobyt w ZOL jest pobierana opłata w wysokości 70% emerytury (renty) pensjonariusza.  

 

Do przedstawionego wniosku innych pytań i uwag nie wniesiono.  Projekt uchwały 

zaopiniowano pozytywnie. 

 

Do pkt 1b)  
Informacja o wpływach z podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu gminy 

za rok 2016 i I półrocze 2017 roku - stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu.  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że informacja zostanie przedstawiona 

szczegółowo na sesji. 

Do przedłożonej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.   

 

Do pkt 1c, d)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bielsk Podlaski na lata 2017-2023 stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu. 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2017 rok - 

stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu. Oba wnioski omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA. 
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 Poinformowała o zwiększeniu kwoty na rozbudowę oświetlenia ulicznego na terenie gminy, 

ponieważ po rozstrzygnięciu przetargu brakowało pieniędzy na realizację zadania. Wprowadza 

się również zwiększenie na remonty świetlic w gminie, co spowoduje zmiany w tzw. 

załączniku inwestycyjnym. Zmiany znajdują odzwierciedlenie w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedłożonych wniosków, a projekty obu uchwał 

zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu  - stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu.  

- Wójt Gminy – RAISA RAJECKA  przypomniała, że z budżetu gminy planowane jest 

przeznaczenie na dofinansowanie zadania powiatowego „Przebudowa i rozbudowa budynku I 

Liceum Ogólnokształcącego  im. T. Kościuszki w Bielsku Podlaskim o halę sportową z 

zapleczem wraz z niezbędną infrastrukturą towarzyszącą”. 

- Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, czy w 

uchwale jest zabezpieczenie przeznaczenia 250 tys. zł na tę inwestycję na 2018 rok. 

- Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA przypomniała, że taki zapis zawarto w 

uchwale intencyjnej, a potem kwota dofinansowania w wysokości 250 tys. zł zostanie ujęta w 

projekcie budżetu gminy na 2018 rok. Łącznie na inwestycję zostanie z budżetu gminy 

przeznaczona kwota w wys. 500.000 zł. Stosowny zapis jest umieszczony w dotacjach w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. Dodatkowo informacja o zabezpieczeniu środków na 2018 

rok zostanie zamieszczona w objaśnieniach do uchwały w sprawie zmiany w WPF. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag do przedłożonego wniosku, a projekt 

uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/76/08 

Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik Nr 10 

do protokołu. 

Wniosek omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy. Poinformował, że 

proponowana zmiana uchwały jest wynikiem zastrzeżeń Regionalnej Izby Obrachunkowej co 

do prawidłowości zapisu § 20 dotychczas obowiązującej uchwały. Chodzi o sposób 

przedłużania umów dzierżawy w drodze bezprzetargowej na okres do 5 lat bez zgody Rady 

Gminy. Według RIO dotychczasowe brzmienie przepisów uchwały prowadzi do 

wynajmowania (dzierżawy) nieruchomości przez okres dłuższy niż 5 lat (w wyniku sumowania 

kolejnych okresów 5-letnich) bez uzyskania zgody Rady Gminy, podczas gdy taka zgoda jest 

wymagana w przypadku zawierania umów na okres przekraczający 5 lat. Przedłużanie umów 

na kolejne krótkie okresy prowadzi do obejścia przepisów mówiących o obowiązku uzyskania 

zgody Rady Gminy w przypadku umów przekraczających 5 lat. Odczytał poprzednie brzmienie 

przepisu uchwały oraz proponowane aktualnie do przyjęcia przez Radę Gminy. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zapytał o umowę 

dzierżawy placu we wsi Parcewo zawartą na 10 lat, na którym organizowane były zawody 

sportowo-pożarnicze. 

- Pani Wójt poinformowała, że omawiany projekt uchwały nie dotyczy tej sytuacji. 

W dalszej części radny JERZY ONACIK   zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie zasad 

gospodarowania majątkiem sołeckim i dlaczego gmina zabrała mienie wiejskie Sołectwa 

Augustowo do majątku gminy ? 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że w zasadzie nie funkcjonuje pojęcie 

„majątek sołecki”, a sołectwo nie posiada osobowości prawnej. Podkreśliła, że Gmina nic nie 
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zabrała sołectwu, przypomniała natomiast, jak na przestrzeni lat zmieniały się przepisy w tym 

zakresie (omówiła tzw. „uczastki”, tworzenie „placów” – np. z przeznaczeniem pod 

grzebowisko, transformację w 1989 r, powstanie samorządów, przeprowadzenie komunalizacji 

mienia wiejskiego i nieruchomości użyteczności publicznej). Mienie wiejskie przekształciło się 

na tzw. „władanie gminy”, co oznaczało potrzebę uzyskania zgody sołectwa w przypadku 

zbycia mienia. 

- Radny JERZY ONACIK nawiązał do decyzji komunalizacyjnej dot. mienia sołectwa 

Augustowo i odczytał pismo Urzędu Gminy w sprawie przekazania składników mienia 

komunalnego. 

- Wójt Gminy potwierdziła przekazanie mienia w dyspozycję sołectwa na mocy uchwały Rady 

Gminy, do której załącznikiem jest wykaz mienia. Zwróciła też uwagę, że przez te wszystkie 

lata zaszło mnóstwo zmian, tak jak w każdym gospodarstwie. Powstawały na tych 

nieruchomościach m.in. kluby, świetlice i remizy, z których sołectwo korzysta. Gmina 

natomiast opłaca koszty zużycia prądu w tych obiektach. Grunty Skarbu Państwa również 

ulegały zmianie, podobnie, jak zmieniały się obowiązujące przepisy, w tym również ustawa o 

samorządzie gminnym.  

- Radny JERZY ONACIK powiedział, że interesuje go nieruchomość, na której funkcjonował 

sklep w Augustowie. Zapytał, dlaczego gmina decyduje, co z tym majątkiem robić.  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że sklep należał do Gminnej Spółdzielni 

„Samopomoc Chłopska” Obowiązujące przepisy dawały możliwość GS-owi nabycie  budynku 

na użytkowanie wieczyste (99 lat) po udowodnieniu poniesionych nakładów. Budynek jest 

związany z gruntem, użytkowanie wieczyste jest zbywalne, więc GS mógł dokonać sprzedaży. 

Pani Wójt podkreśliła, że wszystkie podejmowane w tym zakresie działania opierają się na 

ustawie. Osoby, które były zainteresowane zakupem sklepu, chciały nabyć nieruchomość na 

własność. 

- Radny JERZY ONACIK powiedział, że według niego to mieszkańcy powinni mieć wpływ 

na to, komu sprzedać budynek sklepu, o każdej złotówce powinna decydować Rada Gminy, a 

nie Wójt. Nabywcy mogliby mieć tę nieruchomość na użytkowanie wieczyste, a nie na 

własność. Mieszkańcy Augustowa nie akceptują tego faktu, bowiem nieruchomość ta miała 

służyć mieszkańcom Augustowa,  być przeznaczona na lokalizację sklepu dla wsi. Nie było to 

konsultowane z mieszkańcami, a o sprzedaży było wiadomo dopiero w momencie wywieszania 

ogłoszenia. Radny powiedział też, że z ustawy o samorządzie gminnym wynika, że nie można 

uszczuplać majątku gminy bez zgody samorządu. Pani Wójt potwierdziła, że w określonych 

przypadkach (sprzedaż mienia gminnego), kiedy jest wymagana zgoda samorządu wiejskiego, 

żaden notariusz nie podpisze aktu bez załączonej uchwały zebrania wiejskiego. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że mieszkańcy mogli zareagować w 

momencie powzięcia wiadomości o sprzedaży, a nie dopiero wtedy, gdy osoba zainteresowana 

nieruchomością nabyła użytkowanie wieczyste, w kolejnym etapie chciała ją przekształcić na 

własność. Radny powinien wtedy zadziałać. 

- Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, że mieszkańcy mają żal o to, że z wiejskich żwirowni 

nie mogą brać piasku na swoje potrzeby. 

- Pani Wójt wyjaśniła, że na wydobywanie piasku potrzebna jest koncesja. Z takich piaskowni 

można brać materiał tylko na remonty dróg gminnych, a nie na swoje podwórko. 

- Radny JERZY ONACIK powiedział, że nietrafiony jest zapis w uchwale Rady Gminy 

zezwalający Wójtowi Gminy na sprzedaż nieruchomości o wartości do  10.000 zł. Zdaniem 

radnego Rada Gminy zawsze powinna decydować o sprzedaży bez względu na wartość 

nieruchomości. Podkreślił, również, że GS nie dotrzymał umowy, ponieważ budynek nie służy 

już mieszkańcom Augustowa. Wieś jest duża, a nie ma własnego sklepu. 

- RAISA RAJECKA wyjaśniła, że po 1989 roku mienie sołeckie stało się mieniem gminy, a 

Gminę reprezentuje Wójt Gminy.  Sołectwo jest jednostką pomocniczą gminy bez osobowości 

prawnej, więc nie może ani kupić, ani sprzedać nieruchomości. Można natomiast zmienić 

uchwałę Radę Gminy  i spowodować, że w każdym przypadku o sprzedaży będzie decydować 
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Rada Gminy, a nie Wójt, co w konsekwencji może oznaczać konieczność zwoływania sesji 

nawet 3 razy w m-cu. Zwróciła uwagę, że w przypadku sprzedaży nieruchomości warto jest 

zapoznać się z dokumentami, mapą, a nawet pojechać w teren. W międzyczasie odczytała 

fragment aktu notarialnego dot. sprzedaży sklepu w Augustowie podając m.in. cenę sprzedaży. 

- Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę, że 

własność gminy i mienie gminy to 2 różne pojęcia, których nie należy mylić. Tak naprawdę to 

nikt dokładnie nie wie, co się stało z mieniem wiejskim po transformacjach. Ludzie nie mają 

świadomości co do tego. Jako przykład podał las w Nałogach, który do 2000 r. był wycinany 

przez mieszkańców wsi, ponieważ był wspólny. Po 2000 roku okazało się, że jest to mienie 

gminne. Powiedział też, że w trakcie przemian popełniono błąd nie rozwiązując GS-ów i PSS-

ów. Dlatego teraz GS sprzedaje sklepy tylko po to, żeby się utrzymać. 

- Wójt Gminy przypomniała, że co 4 lata sołtysi otrzymują wykaz mienia wiejskiego. Wg 

wypisu działka Nr 695/1 stanowi własność gminy (1 : 1), nigdy nie było zapisu „mienie 

gminy”. Gdyby działka była mieniem, wówczas do sprzedaży potrzebna byłaby zgoda 

mieszkańców. 

- Zdaniem Wiceprzewodniczącego Rady Gminy WALENTEGO GAŁUSZEWSKIEGO 

powinien zostać w uchwale RG zapis  uprawniający Wójta do podejmowania decyzji o 

sprzedaży nieruchomości, których wartość nie przekracza 10.000 zł. Radny z danego okręgu 

wyborczego powinien zreferować pozostałym radnym, jaka jest sytuacja w terenie i o jaką 

nieruchomość chodzi.  

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI dodał, że w takiej sytuacji radny powinien ten temat 

przedstawić sołtysowi. Właściwy obieg informacji jest bardzo ważny. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI powiedział, że mieszkańcom 

bardzo trudno jest wytłumaczyć, że jakiś budynek, czy nieruchomość we wsi nie jest 

„wioskowy”, często o to nie ma kto zadbać, a zainteresowanie nagle powstaje w momencie 

pojawienia się tematu sprzedaży. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA podkreśliła, że ziemia zawsze pozostaje we wsi, natomiast 

zmiana tytułu własności wynika ze zmiany przepisów prawa. Podała przykład nieruchomości w 

Ploskach, która aktualnie należy do firmy DUIF. 

- Radny JAN KOWALCZUK wyraził zainteresowanie gruntami w Treszczotkach, która 

należała do RSP Miękisze. Zdaniem radnego nikt za nią nie płaci podatku. Pani Wójt 

zadeklarowała wyjaśnienie tematu, powiedziała również, że mogą to być grunty agencyjne i są 

na odrębnym  rozliczeniu. Radny JERZY ONACIK zaproponował, aby podjęcie uchwały 

przesunąć na termin późniejszy, jednak Pani Wójt powiedziała, że przyjęcie uchwały jest 

realizacją zaleceń RIO, więc w tej sytuacji przesunięcie terminu nie wchodzi w grę. Pani Wójt 

zgłosiła do przegłosowania wniosek o wykreślenie z uchwały zakwestionowanego przez 

radnego Onacika zapisu, dającego uprawnienia Wójtowi Gminy do sprzedaży nieruchomości o 

wartości nie przekraczającej 10.000 zł. 

- Radny JERZY ONACIK powiedział, że nie miał takiej intencji, chodziło mu jedynie o to, by 

w przypadku takiej sprzedaży mieszkańcy byli o tym fakcie informowani, a Wójt taką decyzję 

konsultował z mieszkańcami sołectwa. 

W głosowaniu jawnym radni jednogłośnie nie przyjęli wniosku Wójta Gminy, uznając za 

właściwe pozostawienie zapisu w dotychczasowym brzmieniu. 

- Wójt Gminy   RAJECKA przypomniała procedurę sprzedaży nieruchomości. Aby wszcząć 

procedurę sprzedaży, Rada Gminy musi przyjąć uchwałę. Jeśli wartość nieruchomości nie 

przekracza 10.000 zł – procedurę wszczyna Wójt Gminy, następnie podejmuje decyzję o 

sprzedaży. Wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży jest ogłaszany  w prasie, 

internecie i za pośrednictwem sołtysa we wsi -  w sposób zwyczajowo przyjęty. Po upływie 

terminu wskazanego w ogłoszeniu – jest ogłaszany przetarg. 

- Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, że w Knorydach mieszkańcy byli przeciwni sprzedaży 

budynku byłej szkoły, ale wcześniej nikt o ten budynek nie dbał. 
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Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag do przedłożonego wniosku, a projekt 

uchwały ostatecznie zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski dotyczący projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów 

położonych w obrębie wsi Hryniewicze Duże - stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu.  

Temat omówił ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy. Przypomniał, że Wojewoda 

uchylił uchwałę o miejscowym planie, więc należy powtórzyć całą procedurę od początku. 

przedstawił przedłożony radnym wniosek. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

Do pkt 2 

Sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji za I półrocze 2017 roku - stanowi Załącznik Nr 

12 do protokołu.  

 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

- Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał prośbę 

mieszkańców wsi Nałogi w sprawie budowy we wsi placu zabaw dla dzieci na placu przy 

świetlicy wiejskiej. Pod petycją podpisało się około 80 mieszkańców, a Przewodniczący Rady 

poparł ten wniosek. Mieszkańcy proponują sfinansowanie budowy placu zabaw z pieniędzy 

uzyskanych ze sprzedaży wiatrołomów w kilkuhektarowym lesie w obrębie wsi Nałogi. 

Mieszkańcy proszą o wsparcie inicjatywy przez lokalną władzę. Jako nadrzędny cel inwestycji 

wskazano bezpieczeństwo zamieszkałych oraz przyjeżdżających do Nałóg dzieci. Dodatkowo 

rodzice dzieci deklarują, że będą dbać o obejście świetlicy. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI poparł inicjatywę 

stwierdzając, że są możliwości urządzenia takiego placu przy niewielkich kosztach, np. 

montując drewniane domki, ostatnio często widywane na prywatnych posesjach.  

- Pani Wójt powiedziała, że drewniane domki można instalować na prywatnym podwórku, 

natomiast na placu gminnym muszą być urządzenia z atestem. Ze sprzedaży drewna  można 

będzie pozyskać około 33.900 zł i na budowę placu taką właśnie kwotę można przeznaczyć.  

- Radny JAN KOWALCZUK zapytał, czy będzie przeprowadzony remont świetlicy w 

Miękiszach ?  

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że w dniu 4 września nastąpi otwarcie 

ofert złożonych w ramach przetargu ogłoszonego na remont świetlic w Miękiszach, Sakach i 

Treszczotkach. Pieniądze na te inwestycje były wcześniej przeznaczone na remont Sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy, ale nie będzie ona w tym roku remontowana, bowiem nikt nie 

przystąpił do przetargu.  Zaoszczędzone pieniądze zostaną przeznaczone na wymienione 

świetlice wiejskie. 

- Wójt Gminy zaproponowała wprowadzenie podwyżek należności przysługujących strażakom 

z jednostek OSP za udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych i szkoleniach. Aktualnie stawki 

wynoszą odpowiednio 10 zł i 4 zł /za godzinę. Poinformowała o stawkach obowiązujących w 

innych gminach powiatu bielskiego: gm. Rudka (12 zł i 6 zł), m. Brańsk (12 zł i 6 zł), gm. 

Brańsk (10 zł i 5 zł), gm. Boćki (10 zł i 5 zł), gm. Wyszki (10 zł i 8 zł), gm. Orla (15 zł i 5 zł). 

Pani Wójt zaproponowała wprowadzenie od 1 stycznia 2018 r. stawki w Gminie Bielsk 

Podlaski w wysokości 15 zł za udział w akcji i 5 zł za udział w szkoleniu. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI poparł przedstawioną 

propozycję i powiedział o potrzebie dowartościowania pracy strażaków ochotników. Radni 

mówili o przykładach pracy strażaków OSP, a Pani Wójt zachęciła radnych do uczestnictwa w 

najbliższych zawodach sportowo-pożarniczych w Łubinie Kościelnym. 

- Radny SŁAWOMIR SIEMIENIUK zapytał, czy w tej kadencji będzie remontowana droga 
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gminna w Lewkach ? Czy gmina otrzyma jakieś dofinansowanie ?  

- Wójt Gminy poinformowała, że na razie jest przygotowywany roboczy plan wieloletni, w 

najbliższych dniach sytuacja się wyjaśni. Składane były wnioski o dofinansowanie z PROW i w 

ramach „schetynówki”, ale gmina nie otrzymała dofinansowania. Przyznano natomiast 

dofinansowanie do budowy wodociągu , ale umowa jeszcze  nie jest podpisana. Nie jest jeszcze 

znane rozstrzygnięcie w sprawie kolektorów słonecznych. 

- Radny MIKOŁAJ CAR zgłosił sprawę okazania drogi koło „Kryniczki” w Knorydach i 

wystąpienia niezgodności co do przebiegu drogi (przesunięcie o 2 metry). Jest też 

rozczarowany faktem, że nie zapłacono mu przez Spółkę Wodną za pracę jaką radny wykonał 

przy odkrzaczeniu rowu. 

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zgłosił potrzebę zmiany organizacji zlecania robót 

ziemnych w gminie (niedotrzymywane terminy, brak pracowników do obsługi sprzętu w 

sezonie urlopowym).  

- Pani Wójt powiedziała, że za naprawę dróg odpowiada Pan Andrzej Tarasiuk i do niego 

należy zgłaszać te sprawy. Powiedziała o zgłoszeniu mieszkańców Knorydy „Gaj” dot.  

potrzeby budowy 4 km drogi. Dyskutowano również o potrzebie zakupu nowego sprzętu oraz 

potrzebie zadbania o pobocza przy posesjach prywatnych. 

 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym JERZY CHILKIEWICZ o godz. 

11.30 zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

     Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

  

2. PUCHALSKI Jan Walenty 

  

………………………… 

3. SIEMIENIUK Sławomir ………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Prowadzący posiedzenie)) 

………………………… 

2. CAR Mikołaj ………………………… 

  

3. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

  

4. KOWALCZUK Jan ………………………… 
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5. TKACZUK Lucyna …………………………. 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. BOROWSKI Andrzej 

 

………………………… 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty 

 

………………………… 

4. OLSZEWSKI Stanisław 

 

………………………… 

5. ONACIK Jerzy 

 

……………………….. 

 


